
از فدراسیون فوتبال  عزل عزیزی خادم  آرمان ملی: 
در حالی به زعم کارشناسان مدیریت ورزش کشور دارای 
اشکالات اساسی بوده که در بدترین زمان ممکن مهدی تاج 
عمل جراحی لگن انجام داده و حضور فیزیکی در فدراسیون 

ندارد. 

 ایرادات به عزل
صادق رئیس کیا، مدیرعامل اسبق باشگاه راه آهن تهران 
ح شده، بیان  درباره اشکالاتی که به عزل عزیزی خادم مطر
کرد: »عزل موقت از شروع تا پایانش آن یک فرایند است که 
این فرایند چندین گام دارد. یکی دو مورد از این گام ها که 
باید طبق اساسانامه رعایت می شد، نشده. گام اول عزل 
موقت این است که هیات رئیسه طبق اساسنامه می توانسته 
در آن مقطع رئیس را عزل موقت کند که این کار را کرده. در 
گام دوم باید مجمع در جهت رسیدگی به عزل موقت دعوت 
می شد که شده و در گام سوم باید به ایشان فرصت داده 
می شد در مجمع در ارتباط با مواردی که بابت آنها عزل 
موقت شده از خودش دفاع کند که این فرصت به ایشان 
داده نشد در گام چهارم هم باید راجع به عزل موقت نهایتا 
مجمع تصمیم می گرفت که عزل موقت درست بوده قابل 
قبول هست یا نه که این مورد هم انجام نشد. این دو گام 
از این فرایند انجام نشد که علت این بود که کمیته اخلاق 
یک رای داد در میان این دوره و ایشان را از فعالیت فوتبالی 
محروم کرد و بعد یک عده با این استدلال که چون از فعالیت 
در فوتبال محروم شده پس نمی تواند در مجمع حضور پیدا 
کند و از خودش دفاع کند اجازه حضور و دفاع از خودش را 
ندادند در نتیجه در مجمع درباره عزل موقت تصمیم گیری 
نکردند و مستقیم رفتند سراغ انتخابات رئیس بعدی که 

انتخابات برگزار شد.«

ک؟  فدراسیون پا
امیرضا واعظ آشتیانی از مدیران باسابقه وزارت ورزش 
برایش  شبانه  که  فدراسیونی  گفت:  استقلال  باشگاه  و 
تصمیم گیری می شود که انتخاباتش برگزار شود یا نشود دیگر 
شما بیشتر از این نباید انتظار داشته باشید. فدراسیونی که 
انتخاباتش غیرقانونی بود حالا شما انتظار دارید که بحث 
ح باشد!؟ اصولا در ابتدا کسانی  مبارزه با فساد در آن مطر
کمترین آسیب ها  که سردمدار این موضوع هستند باید 
را در وجود خودشان داشته باشند. یعنی کمترین نقطه 
کارنامه خود داشته باشند و درعین حال  سیاه ها را در 
تحت تاثیر اژدهای ۷ سر قرار نگیرند. وقتی یک موضوعی را 
زحمت می کشند و به نتیجه ای می رسانند به مرور زمان آن 
را به حاشیه نبرند و تعطیلش نکنند. او در خصوص اینکه 

کی هستند  مدیران فوتبال دائما تکرار می کنند فدراسیون پا
گر به خاطر داشته باشید آقای کفاشیان رئیس  تصریح کرد: ا
ک است و  وقت فدراسیون در مقطعی می گفت فوتبال پا
ح کردند  ک را مطر به تعبیر ایشان کسانی که فوتبال ناپا
ک هستند. گفته ها اینقدر ادامه پیدا کرد اما  خودشان ناپا
گوش شنوایی نبود که چه فسادهایی دارد اتفاق می افتاد. 
مقام معظم رهبری در سال گذشته در نشستی که با برخی از 
قهرمانان و ورزشی ها داشتند حتی اشاره به این نکته کردنن 
که مراقب باشید مافیا شکل نگیرد. یعنی ایشان هم به نوعی 
دغدغه مافیا در فوتبال و ورزش را دارد. درباره اینکه بحث 
برکناری عزیزی خادم به رای مجمع گذاشته نشد و خود 
او هم حاضر نشد استعفا بدهد اما حالا با اتمام محرومیت 
کید دارند در حال حاضر فدراسیون دو  اش برخی رسانه ها تا
رئیس فدراسیون دارد، گفت: فدراسیون فعلی غیرقانونی 
است وقتی دبیرکل فدراسیون فوتبال در آخر شب می گوید 
به دلیل مشکلاتی که وجود دارد انتخابات برگزار نمی شود 
و هیات رئیسه که وجاهت قانونی ندارد به لحاظ تعداد و 
نفرات می گوید انتخابات برگزار شود، این نشان از چه واقعیت 
تلخی است؟ اینجا این انتخابات مخدوش است. انتخابات 

یک انتخابات قانونی نیست. 

 ابهام قانونی 
کمیته  قاضی عبدالرحمن شاه حسینی رئیس پیشین 
انضباطی فدراسیون فوتبال در گفت وگو با دیده بان ایران 
در پاسخ به این سوال که آیا حضور مهدی تاج در راس 
فدراسیون فوتبال با توجه به پایان محرومیت شهاب الدین 
»طبق  گفت:  خیر  یا  دارد  قانونی  ابهام  خادم  عزیزی 
کم که بعدا اصلاح شد هیات رئیسه اختیار  اساسنامه حا
عزل موقت بعضی از مقامات از جمله اعضای هیات رئیسه 
که رئیس فدراسیون هم جزوشان محسوب می شود را 
داشت. البته قانونگذار گفته است این تصمیم باید متکی 
تصمیم  این  وقتی  می گوید  اساسنامه  باشد.  اسناد  بر 

اتخاذ می شود فرد بلافاصله از سمت خود به 
صورت موقت تعلیق می شود و مجمع 

تشکیل  فوری  جلسه  بلافاصله 
می دهد و تصمیم هیات رئیسه در 
مجمع به رای گذاشته می شود. 
رئیس عزل موقت شده از خود 

دفاع می کند و هیات رئیسه هم 
دلایل خود را مطرح می کنند.« 
شاه حسینی، رئیس پیشین 
کمیته انضباطی فدراسیون 
فوتبال در ادامه به دیده بان 

گر او برود به  گفت: »آن موقع آنها متوجه شدند ا ایران 
مجمع به احتمال زیاد رای هیات رئیسه نقض می شود و در 
سمت خود می ماند. در همین فاصله آمدند پرونده کمیته 
اخلاق برای او درست کردند و او را دو سال محروم کردند 
و اجازه ندادند برود در مجمع از خود دفاع کند. به نظرم 
خ داد. باید به آقای عزیزی خادم  اینجا اشتباه فاحش ر
کمیته اخلاقش برود در  غ از پرونده  اجازه می دادند فار
مجمع. چرا؟ چون تصمیم هیات رئیسه عقیم مانده بود. در 
اساسنامه گفته شده رای هیات رئیسه زمانی قطعی می شود 
گر می رود آنجا و مجمع تصویب  که مجمع تایید کند. حالا ا
گر هم نقض می کرد شما  می کرد یک آثار حقوقی داشت ا
می توانستید پرونده کمیته اخلاق را پیگیری کنید. به نظرم 
حق مسلمی را از یک شخص گرفتید.« ایشان تصریح کرد: 
»بر اساس همین توضیحات بله! در مورد ریاست فدراسیون 
ابهام وجود دارد. ابهاماتش همین هایی است که گفتم. 
این ابهام شاید انتخابات را هم ببرد زیر سوال. شاید برخی 

سمت ها را هم ببرد زیر سوال.«

 تاج در بستر بیماری
تا پیش از این آخرین باری که مهدی تاج بیماری داشت 
که به دلیل مشکل  به ماجرای ویلموتس مربوط می شد 
کنار رفت و حالا در  قلبی به یکباره از فدراسیون فوتبال 
شرایطی که مشکل VAR هنوز پابرجا مانده، تیم ملی زمین 
مناسبی برای میزبانی رقابت های بین المللی ندارد و البته 
پرونده فساد در فوتبال هم در جریان 
است و برخی مدیران فدراسیون 
و سازمان لیگ درگیر این پرونده 
هستند مهدی تاج عمل جراحی 
لگن انجام داده و حضور فیزیکی 

در فدراسیون نداشته است. 
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a r m a n m e l i . i r

پرونده ای که بسته نمی شود... 

از فدراسیون غیرقانونی تا غیبت تاج! 

کریم انصاری فرد که پای ثابت 
اردوهای ملی در دهه اخیر 
بوده نیز این استوری را بازنشر 
کرده و از بازیکنان و کادر فنی 
خواسته روی هدف خود یعنی 

بازی بعدی متمرکز شوند. 

مراسم تشییع پیکر مرحوم استاد 
پیشکسوت  زمهری،  بر محمد 
فوتبال باشگاه سپاهان، صبح 
دیروز در ورزشگاه تختی اصفهان و 
با حضور مسئولان باشگاه سپاهان 
و خانواده ورزش اصفهان برگزار شد. 

ل  تبا فو تیم ملی  ی  عضا ا
ایران پس از چند روز حضور 
در اصفهان و انجام یک بازی، 
روز گذشته هتل خود را ترک 
کردند و عازم العین امارات 

 . ند شد

ت
شــ

س نو
عک

        سفر به امارات   تمرکز اسطوره

گفتوگو

سیدعلی موسوی مهاجم سابق استقلال 
گردان امیر  و تیم ملی در خصوص وضعیت شا

قلعه نویی صحبت کرد. 
    درباره شعار های تند هواداران تیم ملی در 
کنش امیر قلعه نویی و  بازی با قرقیزستان و وا
ناراحتی مهدی طارمی از کلمه »بی شرف« 

چه نظری دارید؟
گران با این نیت به ورزشگاه می روند که   تماشا
یک بازی پر گل ببینند و چون حریف قرقیزستان 
است که هیچ وقت مدعی نبوده، وقتی یک گل 
می بینند و حتی حریف فرصت پیدا می کند تا 
کی می شوند  بازی را به تساوی بکشاند طبیعتاً شا
و گلایه خود را با شعار هایی مطرح می کنند که در 
فوتبال ما جا افتاده و در همه بازی ها هم چنین 
اشعاری را با تغییر یکی دو کلمه سر می دهند. 
سرمایه گذاری روی زیرساخت های فوتبال ایران 
به شکلی بوده که در این فصل مشکلات زیادی 
برای میزبانی از تیم ملی و استقلال و پرسپولیس 
کیفیت زمین چمن بازی اصلاً  وجود داشته، 
خوب نبود و تیم های ما مشکل شدیدی برای 
بازی در ورزشگاهی دارند که کیفیت چمن آن 
فوتبالیست ها  که  حالی  در  بوده،  استاندارد 
درآمد های بسیار زیادی دارند و پول های خوبی 
گران یک بازی  می گیرند. در نتیجه انتظار تماشا
برتر و پر گل است و وقتی شکل دیگری از بازی را 
می بینند، نتیجه مدنظرشان کسب نمی شود 
شعار می دهند و مسلماً از کلمات خوبی استفاده 
نمی کنند. کلاً در بازی های تیم ملی و استقلال و 
گران برد با اقتدار است و  پرسپولیس انتظار تماشا
همین که یک بازی را تیم نتیجه نمی گیرد، صدای 
گران در می آید. در بازی تیم ملی با  اعتراض تماشا
قرقیزستان نمی دانم شعار ها هدایت شده یا غیر 
گران  هدایت شده بوده ولی وقتی انتظارات تماشا
برآورده نمی شود شروع به شعار دادن می کنند، 
چون توقع آنها برتری با اختلاف چند گل بوده، 
من هم که زمانی در تیم ملی بازی کردم انتظار 
داشتم با اختلاف ۳ گل برنده شویم. درست 
است که فاصله تیم ها کم شده و فوتبال ها به 
هم نزدیک است، تیم های نامدار آسیا برابر 
رقبا متوقف یا بازنده شدند، اما ژاپن هم بود که 
چین را ۷ بر صفر شکست داد. برابر قرقیزستان 
۹۰ دقیقه توپ را در اختیار داشتیم، اما در گلزنی 
ضعیف کردیم و برنامه ای که اختلاف را بیشتر 

کند نداشتیم. 
   طارمی مصاحبه تندی انجام داد! 

مهدی طارمی در لیگ برتر ایران بازی کرده، 
بار اول نیست که لفظ »بی شرف« را می شنود. 
نباید به او که در پرسپولیس و تیم ملی بازی 
هواداران  می زده  گل  وقتی  بخورد.  بر  کرده 
پرسپولیس او را روی سر می گذاشتند، وقتی 
هم موقعیت های خوب را از دست می داد، 
کی بودند. دروازه بان تیم ملی  گران از او شا تماشا
با بهترین های دنیا مقایسه شده، بعد که تیمش 
را عوض کرده به او بد و بیراه گفته اند. کلمه ای که 
طارمی را ناراحت کرده به معنای کم تعصبی و 
کم دوندگی بوده، خود ما هم که بازی می کردیم 
وقتی فحش می دادند تعظیم می کردیم وقتی 

تشویق می کردند هم تعظیم می کردیم.

موسوی: 
گران با این نیت  تماشا

به ورزشگاه می روند که 
یک بازی پر گل ببینند

پارادوومیدانی   رقابت های  ادامه  در   
در  الهام صالحی   ۲۰۲۴ پارالمپیک  بازی های 
رشته پرتاب نیزه کلاس F5۴ به مصاف حریفانی 
از کشورهای ازبکستان، نیجریه، فیلیپین، مونته 
نگرو و یک نماینده از تیم پناهندگان رفت. صالحی 
که به عنوان سومین ورزشکار پرتاب های خود 
را انجام داد، در چهار پرتاب خود با پرچم قرمز 
داوران مواجه و پرتاب او خطا اعلام شد. پرتابگر 
بانوی کشورمان در پرتاب دوم رکورد ۱5. ۶۹ و در 
پرتاب ششم رکورد ۱۶. ۲۴ را به نام خود ثبت کرد. 
بدین ترتیب صالحی با رکورد ۱۶. ۲۴ به کار خود 
پایان داد و در نهایت به مدال برنز دست یافت. 
در این رشته ورزشکار ازبکستانی با پرتاب ۲۱. ۱۲ 
متری رکورد جهان و پارالمپیک  را جابه جا کرد 
و به مدال طلا دست یافت. همچنین ورزشکار 
نیجریه ای با پرتاب ۱۹. ۲۶ متر به مدال نقره رسید. 
  هادی رضایی، سرمربی تیم ملی والیبال 
نشسته پس از پایان فینال مسابقات والیبال 
نشسته بازی های پارالمپیک  که با برتری سه 
کسب  بر یک تیم ملی ایران مقابل بوسنی و 
هشتمین عنوان قهرمانی پارالمپیک همراه بود، 
گفت: همه فکر می کردند که بازی راحتی است 
درحالیکه اصلا اینطور نیست. وی ادامه داد. 
چهار سال همه کار می کنند تا در قله ورزش قرار 
بگیرند، بوسنی هم چهار سال زحمت کشیده 
بود. سرمربی تیم ملی والیبال نشسته با بیان اینکه 
دیدار فینال مانند شطرنج بود، تصریح کرد: در 
گیم اول ما دچار لغزش شدیم و بازیکنان بوسنی 
سوار کار شدند اما از یک جایی به بعد، این ما 
بودیم که سوار کار شدیم چون حریف دچار لغزش 
کید بر اینکه قهرمانی تیم ملی والیبال  شد. وی با تا
نشسته مبارک مردم باشد، گفت: خوشحالیم که 
باعث شادی مردم شدیم اما همه دیدند هیجان 
ورزش های تیمی متفاوت از انفرادی است. 
هیجانی که در سالن والیبال بود، بی نظیر بود. 
رضایی در پایان با بیان اینکه مُردم تا بردیم، به 
اقدامی که بازیکنان تیم ملی والیبال نشسته در 
نشان دادن عدد ۸ انجام دادند، اشاره کرد و گفت: 
عدد ۸ نشان دهنده هشتمین قهرمانی بود و البته 

ارادتی که ملی پوشان به امام رضا )ع( دارند. 

پارالمپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: آخرین وضعیت همکاری سه بازیکن تیم فوتبال 
سپاهان با این باشگاه مشخص شد. باشگاه سپاهان در فصل 
بیست وچهارم لیگ برتر استیون انزونزی و ابوبه کار کامارا را جذب 
کرد تا با شرایطی بهتر در مسابقات حضور یابد، اما هنوز نتوانسته 
است از این بازیکنان در ترکیب خود استفاده کند. در حالی که 
گفته می شود طلایی پوشان با مشکل سقف بودجه مواجه 
هستند، گمانه زنی هایی درباره قطع همکاری با سه بازیکن 
)سیاوش یزدانی، رضا اسدی و رضا شکاری( وجود دارد. جدایی 
یزدانی را باید قطعی دانست، چرا که مدیران و مربیان باشگاه به 
جدایی او رضایت دارند ضمن اینکه در پست او محمد دانشگر، 
محمدامین حزباوی و هادی محمدی حضور دارند. در این 
گر فدراسیون قانون سقف قرارداد را تغییر ندهد، احتمال  میان ا
جدایی اسدی هم بعید نیست. باید دید آیا باشگاهی از نظر توان 
مالی، سقف قرارداد و... امکان جذب وی را دارد. به هر حال تا ۲۸ 
شهریور و پایان پنجره نقل وانتقالاتی فرصت باقی مانده است. اما 
شرایط رضا شکاری با دو بازیکن دیگر متفاوت است. این بازیکن 
کتیکی مورایس جای دارد و سرمربی طلایی پوشان  در پازل تا

راضی به جدایی اش نیست. 

بیــنالمــلل
    باشگاه بایرن  مونیخ نیز به جمع معترضان فهرست توپ 
طلا اضافه شد. باواریایی ها می گویند موسیالا باید در فهرست 
نامزدهای این جایزه قرار می گرفت. نامزدهای برترین های 
کیپ و  فوتبال سال ۲۰۲۴ جهان از سوی مجله های فرانسوی ا
فرانس فوتبال معرفی شدند. یکی از ستاره های غایب توپ طلا 
جمال موسیالاست. به نوشته اسکای اسپورت، مکس ابرل، 
مدیر باشگاه بایرن مونیخ، با اشاره به نبودن نام جمال موسیالا 
در فهرست توپ طلا گفت: برای هر بازیکنی که نامزد توپ طلا 
شده خوشحالم ولی ما در بایرن مونیخ از نبود جمال موسیالا 
در این فهرست شوکه شده ایم. جمال یکی از بهترین بازیکنان 
ما در یورو بود و یکی از بهترین گلزنان مسابقات شد. علاوه بر 
این بایرن به لطف بازی های عالی جمال به نیمه نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا راه یافت. اینکه نام چنین بازیکنی در فهرست 
سی نفره نیست، برای ما درک ناشدنی است. به نظر ما جمال 

یکی از هیجان انگیزترین، استثنایی ترین 
حاضر  حال  بازیکن  بااستعدادترین  و 
دنیاست. ما به کاری که او برای بایرن و 
تیم ملی آلمان انجام می دهد بسیار افتخار 
می کنیم. پیش از این نیز چهره هایی چون 

گیراسی و رودریگو برزیلی نیز  سرهو 
طلا  توپ  فهرست  در  غیبت  از 
ابراز شگفتی کردند. طبق گزارش 
رسانه رلوو، وینیسیوس جونیور 
دارای بیش ترین شانس برای 
تصاحب توپ طلای ۲۰۲۴ است 
و به احتمالا زیاد این جایزه را هم 
به دست خواهد آورد. مراسم 
کتبر ۲۰۲۴  اهدای توپ طلا ۲۸ ا

)هفت آبان ۱۴۰۳( در شهر پاریس 
برگزار خواهد شد. 

، بی انصافی است  انتقاد از باشگاه ذوب آهن و مردم فولادشهر
قاسم حدادی فر ملی پوش پیشین فوتبال 
کارگران  ایران می گوید شرکت ذوب آهن و 
آن حدود یک ماه شبانه روزی در حال کار 
بودند، برای تعهد ملی خود زحمت کشیدند 
و برای میزبانی از تیم ملی از هیچ کوششی 

دریغ نکردند. 
 عملکرد تیم ملی 

ایسنا  با  گفت وگو  در  حدادی فر  قاسم 
مقابل  بازی  در  تیم ملی  عملکرد  درباره 
تیم ملی  نظرم  به  کرد:  اظهار  قرقیزستان 
پتانسیل  و  شده  سازماندهی  کیفیت  با 
خیلی خوبی در آن می بینیم. غیرحرفه ای 
که بگوییم مثل سال های قبل باید  است 
گل های زیادی به تیم های سطح دوم و سوم 
کرده  کیفیت ها تغییر  آسیایی بزنیم چون 
است. در فوتبال امروز تیم هایی که سطح 
پایین تری دارند، می توانند خوب دفاع کنند. 
قرقیزستان با دفاع از پایین و با سیستم ۲- 
۳- 5 وارد زمین شد و ایران هم ۱- ۳- ۲- ۴ 
بازی کرد و هجومی کار کرد. او ادامه داد: 
قلعه نویی امیدوار بود که تیم ملی قدرتمند 
ج  شروع کند و با نتیجه خوبی از زمین خار
شود. بازیکنان تیم ملی اصرار داشتند که از 
پاس های عمقی استفاده کنند. با توجه به 
فاصله ای که خط دفاع و دروازه قرقیزستان 
داشت، این کار میسر نشد. بعد از ۳۰ دقیقه 
ابتدایی ایران شروع به شوت زنی کرد و در 
نهایت موفق به گلزنی شد. من صحبت های 
که  می بینم  پیشکسوتان  از  غیرحرفه ای 
تیم ملی از بازی بلند استفاده می کرد، اما 
بازیکن  نکرد.  بازی  بدی  فوتبال  تیم ملی 
پیشین تیم ملی اضافه کرد: تیم ملی در نیمه 
دوم کاملا صاحب توپ و میدان بود اما به 
خاطر فاصله ای که بین خط دفاع و هافبک 
پیش می آمد، حریف فرصت شوت زنی پیدا 
می کرد. در کل تعویض های قلعه نویی هم 
خوب بود و با حضور ترابی منسجم تر شدند 
اما در خلق موقعیت زیاد خوب کار نکردیم. 

مشکل ما همین مساله است. تیم ملی ذاتا 
نیاز به فضا دارد و مقابل تیم های دفاعی به 
مشکل می خوریم. تیم ملی با سرعت ملایم 
در حال پوست اندازی است. این منطقی 
است و به نظرم بازیکنان خوب زیادی در 

آینده به تیم ملی اضافه می شوند. 
 وضعیت لیگ 

او با بیان اینکه »فوتبال ایران در سطح 
کشور مشکلات کلانی دارد،« گفت: در لیگ 
هم مشکلاتی داریم. زیر ساخت هایمان ایراد 
دارد و زمین ها و ورزشگاه هایمان واقعا فاجعه 
هستند. با وجود تلاشی که مسئولان کارخانه 
ذوب آهن داشتند، زمین فولادشهر کیفیت 
خوبی نداشت. ما هر کاری هم انجام دهیم، 
باز هم ابتدا زمین مسابقه مهم است چون 
همه چمن را می بینند. این زمین فاجعه بود 
و کاش شرایط خوبی داشت. اینکه گزارشگر 
است،  خوب  چمن  کیفیت  می گفت  هم 
بی احترامی به مخاطب بود. با این حال جای 
خسته نباشید هم دارد که این ورزشگاه را 
رساندند و مشکلات زیادش را رفع کردند. 
امیدوارم بتوانیم مشکلات فوتبالی در کشور 
را حل کنیم تا از این آشفته بازار خارج شویم. 

 انتقادات 
او در رابطه با انتقادات از تیم ملی گفت: 
قبل از انتقاد از قلعه نویی ابتدا باید از مدیران 
کنیم.  انتقاد  گیرنده  تصمیم  مسئولان  و 
فوتبال ما هیچ حرکت مثبتی نداشت. از نظر 
فنی تیم ملی خیلی بد بازی نکرد و مطمئنم 
در بازی های بعد بهتر می شود. در نهایت 
هرچه  مسئولان  و  کنیم  کمک  باید  همه 
سریع تر مشکلات را حل کنند تا به فوتبالمان 
باشد،  موفق  تیم ملی  گر  ا شود.  کمک 
فوتبالمان موفق خواهد بود. امیدوارم مردم 
هم احساسی نقد نکنند و همه برای کمک 
کنیم. حدادی فر  کمک  به تیم ملی به هم 
درباره انتقادات از ورزشگاه فولادشهر بیان 
فاصله  سطحی نگری  از  باید  حقیقتا  کرد: 

گرفت و به مسائل به شکل واقعی نگاه کرد. 
با توجه به ظرفیت ها و با توجه به اتفاقاتی 
که پیرامون مجموعه بزرگ ذوب آهن اتفاق 
افتاد باید توضیح دهم که در چند روز گذشته 
مجموعه  این  حق  در  بی انصافی  شاهد 
بودیم. ما به شکل کلی و کلان در سطح کشور 
مشکل عظیم زیر ساخت داریم تا جایی که 
شرایط برگزاری مسابقات لیگ را هم نداریم. 
ریشه اش در تصمیمات مدیریتی و مدیران 
غیر تخصصی در این موضوع است و این 
هم  کشورمان  تیم ملی  برای  شده  باعث 
استادیومی برای برگزاری مسابقات نداشته 
ادامه  کاپیتان پیشین ذوب آهن  باشیم. 
داد: با همه این مشکلات کار به جایی رسید 
برگزاری  مسئولیت  ذوب آهن  کارخانه  که 
این رویداد را به عهده گرفت که مسئولیت 

سخت و پر ریسکی هم بود اما قابل تقدیر 
هیچ  که  است  سال  یک  حدود  من  بود. 
اما  ندارم  ذوب آهن  مجموعه  با  ارتباطی 
شاهد بودم چه زحمت هایی کشیدند. به 
کن شهر فولادشهر هستم،  دلیل اینکه سا
دیدم این شرکت و کارگران آن حدود یک ماه 
شبانه روزی در حال کار بودند تا چراغ های 
استادیوم روشن بماند و برای تعهد ملی خود 
زحمت کشیدند تا استادیوم فرسوده باشگاه 

ذوب آهن را به بازی برسانند. 
 واقعیت ها 

اما  دارد  وجود  نواقصی  کرد:  اضافه  او 
مطمئنم از هیچ کوششی دریغ نشده است. 
شهروندان شهر فولادشهر تا دو نوبت در 
که  شبانه روز قطعی برق داشتند. شهری 
کثرا کارگران زحمت کش کارخانه ذوب آهن  ا
در آن زندگی و با درآمدی ناچیز امرار معاش 
می کنند، اما برای شوق و  اشتیاق پرچم خود 
و تیم ملی هیچ گلایه ای نکردند و بی صبرانه 
تیم  از  میزبانی  منتظر  مردمانش  و  شهر 
کشورشان بودند. بی انصافی است که بعد از 
این همه مشقت و تلاش بعد از اتمام بازی، 
پیکان انتقاد به سوی مسئولان و بازیکنان 
مردم  و  ذوب آهن  مجموعه  سمت  به  و 
سختکوش این شهر باشد. مشکلات زیادی 
در کشور در حوزه ورزش وجود دارد و به این 
زودی ها قابل حل نیست. حدادی فر 
در پایان گفت: ما میلان، پورتو، دبی 
و … نیستیم. ما مردمی با شرافت 
که با کمترین  و سختکوش داریم 
امکانات بقای کارخانه ذوب آهن 
و باشگاه آن را رقم زدند و برای 
انتظار  کردند.  ابرو داری  کشور 
تشکر و قدردانی نیست. ما موزه 
بزرگ نداریم اما ای کاش به جای 
دیدن موزه به خط تولید کارخانه ذوب آهن و 
کارگران زحمت کش آن سر زده بودند و الهام 

بخش امید به زندگی برای آنها می شدند. 

جواد نکونام پارسال اشتباه کرد

یک بار رفاقتانه و برادرانه به نکونام پیام دادم قبل از آنکه 
گذار شود. به او  مسئولیت باشگاه به هلدینگ خلیج فارس وا
گفتم با هیچ بازیکنی قطعی به توافق نکن و بگذار مدیرعامل 
باشگاه بیاید، چون او هم حق دارد. الان سرمربی خارجی برای 
گر نتیجه نگیرد به راحتی می تواند بگوید تیم  استقلال آورده شود ا
گر باشگاه کمیته فنی داشت استقلال همانند  را نبسته است. ا
فصل گذشته درگیر اختلاف مدیریت و سرمربی برای جذب بازیکن 
نمی شد. ولی باشگاه کمیته فنی ندارد و هر کس زورش بیشتر 
است کار را پیش می برد. در زمین جواد نکونام تصمیم گیرنده است 
و در بیرون زمین هم نباید کسی روی حرف مدیرعامل حرفی بزند. 
وقتی تفاهم سر جذب بازیکنان وجود ندارد، در باشگاه استقلال 
بسته شود بهتر است. چه کسی یقه مدیریت باشگاه را می گیرد 
وقتی بازیکنانی مثل یامگا، محمدی و سهرابیان از لیست بیرون 
هستند؟ احمد شهریاری و فرشید سمیعی ممکن است مدیر 
خوبی باشند ولی تخصص مدیریت ورزشی و باشگاهی ندارند. 
حرف هم گوش نمی کنند، چون مستقیم و غیرمستقیم با من و 
برخی دیگر از پیشکسوتان صحبت کرده اند ولی کار خودشان را 
می کنند. به آنها گفتیم کمیته فنی تشکیل شود تا سوپاپ اطمینان 
باشگاه باشد ولی همانند تیم ملی که چنین کمیته ای ندارد و به 
مشکل خورده، استقلال هم به خاطر فقدان آن دچار دردسر شده 
است. پارسال با همه مشکلاتی که بود استقلال نایب قهرمان شد 
در حالی که کسی انتظار نداشت، چون تیم بدون ستاره بود. 
الان رامین رضاییان و خارجی هایی که اسم و رسم دارند به تیم 
اضافه شده اند ولی فوتبال بالا و پایین دارد. تیم نیاز به هماهنگی 
دارد. تیم سرپرست و سرمربی دارد و باید از آنها بخواهند که کل 
تیم موفق باشد. عالمی و نکونام بازیکن ملی بوده اند و خودشان 
می دانند چگونه می توان تیم را کنترل کرد. شهریاری و سمیعی 
بروند باشگاه داری را یاد بگیرند. می توانند از اهلش بپرسند و اجرا 
کنند ولی کسی که می گوید من همه کار ها را بلد هستم هیچ کاری را 
درست بلد نیست. استقلال با این وضع از سال قبل شرایط بدتری 
خواهد داشت. برکناری نکونام کاری درست نیست ولی وقتی 
که مدیریت فهم و درک باشگاه داری و هواداری در حد استقلال 
ندارند، چنین اتفاقی ممکن است بیفتد. مرحوم ناصر حجازی هم 
کمیته فنی را قبول نداشت و ضرر کرد. علاج استقلال با کمیته فنی 
است و باید قبل از شروع بازی ها درباره سرمربی تصمیم می گرفتند. 
حالا که نکونام سرمربی شده محکوم به این هستند او را حفظ 
کنند. جواد پارسال اشتباه کرد و قهرمانی را در هفته های پایانی از 
دست داد ولی این فصل که بازیکنان زیادی جذب کرده اند باید 
تیم را طوری می بست که از همان آغاز راه نتیجه بگیرد. الان هم 
مدیریت حق ندارد او را برکنار کند و تا انتهای فصل بماند. نکونام 
هم همه تلاش خود را انجام بدهد تا تیمش نتیجه بگیرد و قهرمان 
گر هم نشد بهتر از فصل قبل بازی کند تا نشان دهد تیمی  شود، ا

بهتر از فصل قبل داشته است. 

حسنروشن
کارشناسفوتبال

حدادی فر در پاسخ به اعتراض ها به وضعیت چمن ورزشگاه: 


